

**Abstract.**

An annotated checklist of the Recent non-marine ostracods of France is here presented. Thus far, 113 species belonging to 41 genera have been recorded. The present list is based exclusively on data from the literature. Faunistic data on ostracods are now available for 54 of the 95 departments in France. Taxonomic remarks on a number of species as well as an extensive bibliography of papers dealing with Recent non-marine ostracods of France are also given.

**Résumé.**

Les auteurs présentent une liste des Ostracodes actuels non-marins trouvés jusqu'à cette date en France. La liste, qui comprend 113 espèces appartenant à 41 genres, est basée uniquement sur la littérature. Seuls 54 des 95 départements de la métropole française ont été prospectés jusqu'à cette date. Sont aussi présentées des remarques taxonomiques sur certaines espèces ainsi qu'une bibliographie complète des travaux signalant des Ostracodes actuels non-marins trouvés en France.